
Od pierwszej  chwili  w ktorej  spotkalem Beksinskiego,  zdalem sobie  sprawe ze
mam  do  czynienia  z  geniuszem,  o  ktorym  napewno  przyszle  pokolenia  beda
chcialy wiedziec jaknajwiecej.  Totez od razu poprosilem go by nagrywal  nasze
rozmowy na magnetofon. Bylo tak szczegolnie w 1984 roku, zaraz po zawarciu
naszego  ukladu  wspolpracy.  Ale  i  potem,  choc  juz  mniej  systematycznie,
nagrywalismy owe rozmowy w 1986,  w 1988 i  w 1990 roku. Zebralo sie  tego
ponad  132  godzin  nagran.  Nie  wydaje  mi  sie  zeby  publikowanie  od  razu
wszystkiego  mialo  sens.  Totez  wybralem  rok  1984  i  prawie  w  calosci,  z
niewielkimi cieciami, umieszczam go w nowo stworzonej rubryce « Fonoteka ».

Rozmowy ktore publikuje pozwola sluchaczowi lepiej uchwycic jego osobowosc.
Listy  bowiem,  ktore  juz  uprzednio  opublikowalem,  sa  zawsze  tworem
intellektualnym mniej lub bardziej przemyslanym,  koherentym i kontrolowanym.
Natomiast  luzno  prowadzona  rozmowa  jest  wyrazem  tego  co  spontaniczne  w
danym czlowieku i czego zadna ksiazka ani list nie oddadza : sposobu mowienia,
akcentow, tonacji glosu, smiechu, palz miedzy slowami et c. 

Beksinski byl milym rozmowca i bardzo inteligentnym czlowiekiem. Mozna z nim
bylo przegadac bez zmeczenia dwanascie godzin w ciagu jednego dnia

Totez  sadze  ze  milosnicy  tej  wielkiej  postaci  z  pewnoscia  z  zainteresowaniem
sledzic  beda  nasze  debaty.  Tym  bardziej  ze  znajda  w  nich  rowniez  wiele
interesujacych informacji  o malarstwie Mistrza,  o  jego zyciu,  o  jego pogladach
filozoficznych, estetycznych czy tez o jego zwyklych sprawach dnia codziennego.
Duzo  w  tym  jest  humoru,  erudycji  i  reflekcji,  bo  umyslem  o  dwie  glowy
przewyzszal przecietnego intelektualiste.

Dodaje  ze  technicznie  poziom  nagran  nie  jest  najlepszy.  Czesto  w  rozmowie
zapominalismy  ze  magnetofon  juz  stanal  i  ze  trzeba  zmienic  tasme.  Tak  wiec
miedzy jednym nagraniem a drugim sa luki i nowa tasma nie zawsze nawiazuje do
watka  rozmowy  prowadzonego  w  poprzedniej.  Poza  tym  czesto  byl  halas  na
zewnatrz mieszkania, gdyz na osiedlu budowano wowczas stacje metra, a upaly
zmuszaly  mimo  wszystko  do  otwierania  okien.  Tak  iz  jakosc  dzwieku  tez  nie
zawsze jest poprawna.

Niemniej,  jesli  te  dwadziesci  godzin  sluchowiska  zainteresuja  moich  gosci  i
otrzymam od nich zachecenie do dalszej publikacji, zrobie to.


